
Formandens beretning ved generalforsamlingen d.20.4.2009
Enden nærmer sig på sæson 75 i Præstø Skakklub. Dette er 15. gang jeg afgiver 
formandens beretning.

Selvom klubben er en gammel dame på 75 år. Så er det ikke en med gangstativ. Klubben 
er i fuld vigør, og jeg håber naturligvis det vil fortsætte i de mange kommende sæsoner. 
Klubben har bl.a. 2 gode turneringer (EMT). Gøngeturneringen er meget populær blandt 
de omliggende klubber. Ligeledes er vores klubturnering/Åben Schweizer populær blandt 
vores egne medlemmer og enkelte udefrakommende turneringsspillere. Vi har en stabil 
medlemstilslutning. P.t. er vi 32 medlemmer: 9 børn, 1 junior, 8 pensionister og 14 
seniorer. Af disse er 1 passiv og 2 mere eller mindre passive. Efter en stabil medlemsskare 
i 2.hk forrige sæson, er vi igen på vej nedad. Tænk man kan få et ur for størst 
medlemstilgang på 4. Det ender vel man kan få uret hvis man ikke mister medlemmer. I 
DSU er der 5006 medlemmer tilbage. Det er nedgang på ca. 5 % fra sidste år. DSU har i 
påsken fået ny formand. Lars Bech Hansen. Han mener vi kun har et år til at få 
skakserveren accepteret af medlemmerne. Den skal være DSU’s flagskib. Der skal være 
en masse aktiviteter, så folk ikke behøver at hoppe til andre sites. Skakbladet skal 
ligeledes bibeholdes i den nuværende form. Det vil være et dumt sted at spare mener han. 
Mere om dette under punktet kontingent.

Den resultatmæssige del af beretningen:

1. Åben bymesterskab: 1. Morten F. Jensen 4½/6 efter omkamp med 2. Mogens 
Jensen 4½/6. Ingen ikke medlemmer deltog.

2. Østsjællandsmesterskab: 1-2 blev Søren og Lars 5/6 point fra Faxe i den 
rækkefølge på korr. På delt 3 kom Steen (Faxe), Thomas og Jacob 4/6 point 
i den rækkefølge på korr.

3. Urmatch, 11 spillere fra Præstø. Vi vandt med 14½/22 point 67 %.

4. Lynmesterskabet julen 2008. 1. Morten 14/14 2. Thomas 12½/14. Grp.2: 
Bjarne og Egon 6½/14. Bjarne vandt det indbyrdes parti. Grp.3: Jacob 8/14 
og Dennis 6/14. I alt 15 deltagere i 3 grupper af 5.

5. Morten vandt Knock-Out turneringen. Finalen endte remis mod Thomas. 
Morten vandt derefter lyn matchen. 

6. Åben Schweizer/klubmesterskab: Torben blev Klubmester med 10/11 point. 
Erik og Morten delt 2 med 9/11. (Gavekort til Skaksalg: Bog/DVD)

7. Grandprix Mesterskabet: 1. Torben 42 GP point 2. Thomas 41 GP point 3. 
Dennis 36 GP point. Alle 3 havde chancen i sidste runde. (Rødvin til Torben)



8. Sommerlyn turnering: 1. Morten 10/11 2. Erik 10/11 Morten vandt omkampen 
2-0. 3. Jacob 8½/11.

Organisatorisk del af beretningen:

1. TL gruppen er ved at revidere alle vores turneringsregler i klubben. Har før 
sagt det. Vi kunne stadig bruge et par ekstra TL’ere i klubben. Bjarne, Morten 
& Dennis kunne godt bruge et par hænder mere. Uffe mangler stadig den 
praktiske del. Den kunne komme i hus ved Gøngeturneringen 2009.

2. Her skal lyde en stor ros og tak til Dennis, som lægger store kræfter i 
arbejdet med vores ungdomsspillere. Også en tak til de 
forældre/bedsteforældre som også er til stede og tit giver en hånd med. Det 
er rigtigt dejligt. Ungdomslederne Dennis og Morten har arbejdet målrettet 
med ungdommen i sæsonen. Det vil Dennis fortælle mere om senere.

3. Vi har også haft teori/træning på vores GP aftener. Der har været en god 
opbakning til projektet, og der er blevet sat fokus på bl.a. bindinger.

4. Det var året hvor Knud Hansen modtog DSU’s hæderstegn.

5. Bestyrelsen har besluttet at indkøbe komplet luksus skak sæt til holdkamp. 
Til dette vil Møns Bank gerne yde et bidrag.

6. Bestyrelsen har udformet en tilmeldings blanket til holdturneringen. Her 
tilmelder man sig som spiller, reserve eller slet ikke. Man stiller op i rating 
rækkefølge, dog har klubmesteren ret til at spille 1.bræt, selvom han måske 
ikke er højst ratet.

7. Forslag til aktivitetskalender 2009-2010. Der er stadig lidt der skal falde på 
plads. Flere ting vil se anderledes ud. Åben bymesterskab bliver slået 
sammen med Østsjællandsmesterskabet. Bedste Præstø spiller bliver 
bymester. Sommerlyn udgår helt, den er alligevel ikke så godt besøgt. Vi har 
kontakt til GM Lars Bo Hansen omkring 3 træningsaftener i løbet sæsonen. 
Det vil blive en blanding af brugerbetaling 50-75 kr./deltager og resten betalt 
af klubben. Der kunne så være gratis kaffe og kage + 1 øl/vand en sådan 
aften. Man skal tilmelde sig i forvejen og betale, for at undgå, der ikke er 
nogen håbefulde elever tilstede. Måske arrangementerne skulle være åbne 
for andre klubber også?? Grandprix aftenerne bliver på 4 partier i stedet for 
de nuværende 3. Der bliver indlagt en kaffe/kage/snakke pause mellem parti 
2 og 3. Tiden bliver også lidt anderledes, da vi ikke skal slutte for sent disse 
hygge aftener. Betænkningstid: 16-16, 12-20 & 8-24. Start 19:30 slut ca. 
22:05 afhængig længde af pause (30 min her i eks).



8. Bestyrelsen har også besluttet at prøve en ny betænkningstid i Åben 
Schweizer EMT. 1 time 30 min + 30 sek./træk gennem hele partiet. Det 
betyder der er noteringspligt i hele partiet.

9. En af mine gamle ideer som jeg vil arbejde for næste sæson, er at oprette et 
aftenhold for voksne som vil lære at spille skak. Det kunne f.eks. blive om 
onsdagen fra kl. 19.00 til 20.30 efter junior træningen. Det skal foregå under 
hyggelige under hyggelige rammer, hvor der også er tid til lidt kaffe og snak. 

Samværet i klubben:

1. Uetze besøgene er årlige tilbagevendende begivenheder, som også holder 
kontakten ved lige til gamle medlemmer. Især Claus Hansen fra Maribo.

2. Vi var 4 fra klubben til OL i Dresden i november sammen med Næstved 
drengene.

3. Igen til DM i Silkeborg. 7 mand denne gang.

4. Dennis vil invitere hele klubben til stort arrangement i haven lige før sommer. 
Skak og mad. God ide.

5. Ideen med den nye form i GP, er også for at højne og værne om samværet 
og hyggen i klubben. Flere tilmelder sig Gøngeturneringen med en lille 
bemærkning om hvor hyggeligt det er at komme hos os. Det er noget vi skal 
holde fast i. "Præstø har de bedste lokaler vi har besøgt i mesterrækken 
indtil nu” er også hørt udefra.

6. Noget af det jeg vil arbejde for, hvis jeg stadig er formand er at forsøge at få 
så mange med som muligt til diverse arrangementer. F.eks. Skak på torvet, 
pokalturneringen, hurtig skak på Fuglsang Slot, Urmatch og selvfølgelig DM 
og OL.

7. En anden ting jeg også synes kunne være et aktiv for klubben, er at oprette 
et motionshold for medlemmerne. Det kunne være gåture, cykelture eller 
måske noget helt andet. Vi kunne måske komme i bedre form, og samtidig 
styrke skakspillet og sammenholdet. Jeg håber nogen synes det kunne være 
en god ide, da det for mange kan være svært at komme i gang selv.

8. Til sidst vil bestyrelsen gerne hædre vores 2 æresmedlemmer af klubben 
endnu en gang. De har begge været i klubben over 60 år. Det er naturligvis 
Preben Karstensen og Knud Hansen (2 x kurv med guf). Knud kom til 



klubben i 1948 og Preben et par år før. De har begge været særdeles vigtige 
for klubben gennem hele denne lange tid, og jeg tør ikke tænkte på, hvordan 
klubben ville have været, hvis disse 2 ildsjæle ikke havde været her. Jeg 
synes vi skal rejse os, og udbringe en skål for Preben, Knud og klubben. 
(køb af boblevand).

Så er jeg nået slutningen på min beretning. Jeg har været meget glad for den forgangne 
sæson. Alle har taget deres tørn med åbne/lukke/kaffe projektet. Opgaverne har været 
fordelt fornuftigt i bestyrelsen. Alt i alt har det været en dejlig sæson at være formand.


